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מיסודם של הגאון ר' שמשון דוד פנקוס זצוק"ל והגאון ר' עזריאל טאובר זצוק"ל

עוד רגע הבעל חוזר הבייתה... רגע רגע... הנה... נקישות בדלת... 
לפני שבוע וחצי היה מעמד הר סיני וה' נתן לעם ישראל את התורה!!! נתן לנו את לוחות 
העדות... כעת נשאלת השאלה הפרקטית: באיזה שלב זה נקרא שעם ישראל קיבלו את 
התורה?  הרי כשה' נתן למשה את הלוחות בשמים זה... זה עדיין לא נקרא שישראל קיבלו.. 
כי משה היה בשמים... וגם כשמשה כבר ירד לארץ עם הלוחות... אז מה?? באיזה שלב 
זה נקרא שהנה הם קיבלו? מי הוא האיש או איזה דמות יצוגית שמוגדרת כעם ישראל... 
הגיע  המשלוח  בסדר...  זה  כן...  קבלה...  להוציא  אפשר  יהיה  בו  תיגע  שהתורה  שברגע 

ליעדו... 
והתשובה היא חד משמעית: אהרן הכהן!!! הכהן הכהן הוא מייצג את הכלה... הוא לבוש 
בשמלת כלה חגיגית... בשמונה בגדים יפהפיים... הוא הולך עם תכשיטי כלה... 12 אבני 
יגיע לרשותו... משה  ישראל... הוא האיש שברגע שארון הברית  חושן... הוא שלוחם של 

רבינו יכול לחזור אצל הבעל- קוב"ה ולומר לו: עשיתי שליחותך... מקודשת מקודשת... 
ומה הוא הרשות של אהרן הכהן?? ההיכל וקודש הקדשים!!! כן... אם הר הבית או חצר 
המשכן נקרא מחנה לוויה... אז מחנה כהונה זה במילים אחרות מחנה שכינה שזה ההיכל 
וקודש הקדשים... ברגע שהארון יכנס לקודש הקדשים... אז שלמה המלך מתבטא: אחזתיו 
ולא ארפנו עד אשר הבאותיו אל בית אמי ואל חדר הורתי... כאן חלו הנישואין!! כל עוד 
ברשות הבעל  עדיין  הלוחות  אז  בנה  בארון שהוא  או  ברשותו של משה  עדיין  שהלוחות 
המשלח... )אלא שנכנסנו כאן לסוגיה של 'הילך' שהשולח יכול להטיל וטו ולטעון זכיתי כבר 
בשביל המקבל ואני לא מחזיר את המתנה וזה מה שלמעשה קרה עם הלוחות שנשברו...(       

והנה... מגיע יום הקמת המשכן!!! זה יום מאוד מרגש!! ומה הכי מרגש ביום הזה??
ביום הזה יהיה מעמד קבלת התורה!!! שים לב: לא מתן תורה!! אלא קבלת התורה!! ביום 
ו' בסיון היה מתן תורה... הלוחות היו אי שם בראש ההר, כמעט כמו בתמונות... עד שהם 
ירדו הם נשברו ואז התחיל תהליך שלם שנמשך כמעט שנה... והנה... הגיע יום א' בניסן 
והגיע עת לקחת את לוחות האבן שכבר ניתנו ממזמן!!! וכעת למסור אותם בפועל לידי 

הכלה שהולכת לקבל את זה בפועל ואז ניתן להכריז על גמר נישואין... יום שמחת לבו... 
כולם שמחים... מרוגשים... מקריבים קרבנות... מתנדבים קטורת... חטאת... גיוואלדיג... 

גם אהרן הכהן שומע את השמחה הגדולה ורוצה להצטרף... אבל משה עוצר אותו... לא 
כמה  עוד  יחוד!!!  בחדר  בהיכל!!!  איפה??  אחר...  במקום  צריכים  אנחנו  אותך  אהרן!!! 
רגעים לוחות העדות נכנסות לאן?? לרשות של הכלה!!! אנחנו צריכים אותך שתהיה כאן!! 
אה... כעת כולם מפזזים ומכרכרים ושמחים בשמחת התורה?? כולם מקריבים קרבנות??

נכון... אבל כל הקרבנות שהם מקריבים בחוץ... הכל סביב האירוע שמתרחש בפנים!!! 
זה בדיוק כמו החדר היחוד הקלאסי שהוא הכי שקט ומשמים... כל הווליום והמצצב בחוץ... 
ולמעשה כל החגיגה שבחוץ היא סביב השקט הזה שיש כאן בפנים... ומה יש שם בפנים?? 
כלום!!! יש שם דבר אחד ויחיד: כלה אוהבת ומתגעגעת שמחכה לבעלה ורוצה אותו!!! 
נו... ומה? מה הלאה? שום דבר... אני מצידי רוצה כבר לסיים את השבע ברכות... אני רוצה 
איתו את חיי השגרה... נו... ו...?? מה תעשי אז?? מה פירוש מה אני אעשה... אני אכין לחם 

בבוקר... אדליק את האבוקה בערב... אעשה ריח טוב... שגרת חיים!! זה מה שאני רוצה...
זה מה שמשה רבינו אומר לאהרן... היום אנחנו סו"ס מגישים את הלוחות לכלה!!! אנחנו 
קרבנות  יקריבו  כעת  הנשיאים  החיים...  בשטף  עמוק  בפנים...  עמוק  הכלה  את  צריכים 
ואילו אתה?? אתה מצידך תקריב את  גדולה של שמחה...  ותהיה פה הפלגה  מיוחדים 
הנרות הכי שגרתיים!!! אין דבר יותר מרגש ביום הנישואין כמו לחשוב על השגרה ולהגיד: 

כן... על זה דיברנו... לזה יחלנו... אני לא מחפש אירועים... אני רוצה את הביחד... 
גם  הוא  הנרות...  את  הדליק  שהוא  הראשון  שביום  אהרן',  ה'וידום  את  בצד  כעת  נשים 
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המשך בעמ’ הבא

המשך מעמ’ 1

דבר המערכת

חוגרים  אנחנו  בהעלותך  בפרשת  במדבר!!!  חומש  של  הראשונה  האש  טבילת  היא  בהעלותך  פרשת 
בפרשת  עכשיו,  עד  מדבר...  לשגרת  להיכנס  ומתחילים  המקל  את  ונוטלים  נעליים  לובשים  מתניים, 
במדבר ונשא זה היה הקדמה... אבל כעת אנחנו נכנסים רובו ורובו בנתוני האופק האינסופי של המדבר... 
לחלום  שיכולת  הדורות  בכל  כמו  לא  זה  מוזמן...  התאווה...  ולקברות  למתאוננים  לפזול  שרוצה  מי 
חלומות נעימים 'לו הייתי רוטשילד...' לא!! במדבר אתה לוחץ על כפתור וניגש למשה ומתלונן שאתה 
רוצה מלא מלא בשר ו... והשליו מגיע!!! מתקרב אליך בדיוק לגובה הנדרש על מגש של אויר... ובאותה 
מידה... באותה פרשה עצמה מי שכואב לו הלב וחבל לו 'למה נגרע מלהקריב קרבן ה' במועדו...' הוא 
פשוט קם והולך למשה רבינו... עמדו ואשמעה... ומוריד לעולם את פסח שני... זה לא כמו בכל הדורות 
שהיו הרבה הרבה יהודים שרצו לשבת וללמוד כל היום... ייחלו לזכות לקיים מצוות ולא זכו... אבל כאן... 

אתה לוחץ על כפתור... נכנס למחנה לוייה... מזמין בקשה מה'... וה' נאות... 
ככה נראה סדר יום שגרתי בנתוני מדבר!!! הכל פתוח ולכל כיוון!!! ובבחירה חופשית... 

זה כ"כ קיצוני... זה כ"כ חסר הגדרה... מישהו העיר את תשומת לבי: ענני הכבוד היו גורמים שהיה אפשר 
לראות כמו רנטגן ואולטרא סאונד... זו הייתה ראיה בהירה שחודרת בונקרים... נו... מה עושים עם כזו 
בהירות?? תלוי!!! היו כאלו שעם הראיה הזו התבוננו במושכלות והגיעו עד כסא הכבוד... ומסתמא מי 
שרצה השתמש עם הראיה בשביל לתחוב את האף שלו איפה שלא צריך... כן... זה נתונים של מדבר!!! 

תעשה משהו... 
איך כתוב: 'ויהי העם כמתאוננים'?? מחפשים עלילה!!! האם שמת לב לנימה? זה לא שהם מחפשים 
דווקא עלילה... הם מחפשים!!! הם נמצאים על תקן של חיפוש... מה הם מחפשים?? זה כבר לו"ז של 
תחפשנה  וכמטמונים  ככסף  תחפשנה  אם  על  הולך  שאתה  ולהחליט  בבוקר  לקום  יכול  אתה  מדבר... 
אז תבין יראת ה' ודעת אלוקים תמצא... ואכן מה הפלא שלא ניתנה תורה אלא לאוכלי המן... כי הם 
היו במדבר... אז הם היו בחיפוש... ומי שמחפש דעת... מה הפלא שהוא מצא את עצמו 'דור דעה...' 
אבל באותה תנוחה ממש יענקלה קם בבוקר והחליט במקום לחפש דעת... לחפש ריגושים אחרים... 
לחפש על מה ללכלך... על מה להתלונן... שניהם קמו לאותו מזג אויר!! שניהם מוקפים באותם ענני 
כבוד... שניהם לא מכבסים ולא מבשלים... שניהם מחפשים!!!! רק את מה לחפש?? כאן זה בחירה 
אלוקים  'ידבר  של  )בניקוד  המדבר  אתה  המנהיג...  אתה  תחליט...  אתה  תקבע...  אתה  חופשית!!!! 
פנינו  לאן  ותחליט  בבוקר  תקום  אתה  ומדבר!!!  מנהיג  זה  מדבר  כן...  ינהגם(  אלוקים  מלשון  תחתנו'- 
מועדות היום... אף אחד לא יכול לצפות מה תהיה ההחלטה שלך... כי היא נטו נטו בידך!!! אתה כמו 

כטב"ם בלתי צפוי שמאוד קשה לירט הדרך לנגדו... 
 ---

עכשיו: בא נחשוב לרגע... היות וזו ההגדרה של עם ישראל במדבר... מה לדעתך ההימנון ומשפט המחץ 
הכי קריטי שכל יהודי בדור המדבר היה צריך לשנן אותו לעצמו שוב ושוב... ללכת איתו לישון ולקום 
איתו? לטעמי... המשפט החשוב ביותר היה: ההלו... אין הדבר תלוי אלא בי!! אני ואני ורק אני אקבע מה 

הולך להיות פה מחר!!! כחומר ביד היוצר!!! 
כי למעשה הכל תלוי בזה... מילא במשך הדורות יהודי היה צריך בעיקר לשנן את האמונה שיש בורא 
ומנהיג לכל הברואים והוא לבדו אלוקינו... למה?? כי אתה קם בבוקר עם כל מיני תכניות ואתה לפתע 
מגלה שמישהו שינה לך את התכניות... ופה צריך לזכור שיש בורא ומנהיג!!! אתה רוצה לשבת וללמוד 
ויש לך מפריעים... וכאן אתה צריך לשנן ש... נכון... יש מניעות... אבל צריך להתגבר עליהם... כי ה' רוצה 
שאני אעסוק בתורה... אבל בדור המדבר כל התסבוכת הזו לא קיימת... אף אחד לא מפריע לך... כמה 
שה' הוא בורא ומנהיג לכל הברואים... אבל בדור המדבר הוא כיבד אותך... מסר לך את כל המושכות... 
אף אחד לא מפריע לך ללמוד... וגם אף אחד לא מפריע לך לעשות שטויות... כך שלהתגבר מול המניעות 
זה פחות נושא... מה כן הנושא?? לזכור שה' נתן לי את המושכות!!! ואני כעת הנהג והמנהיג ואני אחליט 
מה הולך להיות פה... אני אחליט האם לנווט את המרכבה הקד' לתביאמו ותטעמו בהר נחלתך מכון 
לשבתך פעלת ה'... או!!! שאני מחליט לתקוע מקלות בגלגלים ולעצור את הכל בארבעים שנה אקוט 

בדור... הכל תלוי בי!!! 
זה היה המסר הכי קריטי שעם ישראל היו צריכים לשנן לעצמם במדבר!!!

ואם תשים לב... באמת כל החטאים שדור המדבר חטאו... ללא יוצא מן הכלל... הכל קשור איכשהו 
לתלונה מסוימת נגד משה רבינו... לא משנה הפרטים... לא משנה מה בדיוק הייתה התלונה... אבל תמיד 
היה לה מכנה משותף אחד: למה העליתונו... למה אתם עושים ככה ולמה אתם לא עושים ככה... תמיד 
היה כאן נימה פניה למשה רבינו שכביכול אתה המנהיג!! אתה מוביל פה את העניינים... וממילא אתה 

הכתובת לתלונות... 
ומה התשובה האחת ויחידה לכל סוגי התלונות גם יחד?? בני היקרים תפסיקו להצביע עלי!!!! מתי תבינו 
יהודי  שזה לא אני אלא אתם!!! מתי תבינו שמרגע שהגענו למדבר כל הפרוז'קטורים עוברים אל כל 
ויהודי... אף אחד לא יקבל החלטות במקומך... ואף אחד גם לא יוכל לכבות את השרפות במקומך... זה 
מה שמשה אומר גם לעדת קורח... 'לא עלינו תלונותיכם כי על ה'...' אל תצביע עלי!!! זו החלטה שלך... 
זו פניה שלך... תיגש ישירות לרבש"ע... ואכן באמת רואים שכל המעידות שהיו לעם ישראל במדבר 

ללא יוצא מן הכלל הכל מתחיל ונגמר בחוסר הכרה בגודל ועוצמת העמדת מפתח שיש לי בידיים!!! 

היכונו... נכנסים לעומק המדבר... 
עמוק לתוך חומש במדבר... 
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היה צריך להדליק שתי נרות נשמה על שני בניו... אבל 

זה גופא... זה גם חלק בלתי נפרד מתהליכים ממושכים 

בחיי השגרה של קוב"ה מול רעייתו... יהיו כל מיני רגעים 

יותר שמחים ופחות שמחים... ואהרן הכהן בא באמירה 

בלתי מתפשרת... מה שיהיה ומה שלא יהיה... אני תמיד 

אעמוד כאן ואטיב את הנרות... גם ביום שמתו שני בניו... 

ישראל  על  שנגזר  ביום  גם  המשכן...  הקמת  ביום  וגם 

שלא יכנסו לארץ... גם ביום הזה אהרן מטיב את הנרות... 

זה לא משנה... אהרן תמיד יהיה פה!!! רעיה נאמנת... 

לומר  אפשר  ברשותו...  העדות  ולוחות  פה!!!  וכשאהרן 

התקבלה!!  התורה  ליעדם...  הגיעו  הברית  שלוחות 

עונדת  נצפתה  והיא  הכלה  של  לאצבע  הגיעה  הטבעת 

אותה...

---

וכך זה לדורות... באופן כללי זו החלוקה בין איש לאשה 

אבל לאו דווקא... אנחנו מצווים כל יום לזכור מעמד הר 

סיני... למעשה כשאבא הולך ללמוד תורה יש פה שחזור 

שהוא  המדרש  לבית  כעת  הולך  אבא  תורה...  מתן  של 

כעת מייצג את מרגלות הר סיני... אבא חוזר מידי ערב 

חוזר  הוא  הברית...  לוחות  עם  חוזר  הוא  תורה...  ממתן 

עם כל התורה שהוא למד... מתן תורה הסתיים!!! אבל 

הוא  כעת  חכה...  התחילה...  לא  עדיין  התורה  קבלת 

המייצגת  הכלה!!!  אותו??  מקבלת  ומי  הבייתה...  מגיע 

של אהרן!!! זו שנושאת את הי"ב זאטוטים על ליבה... זו 

שאוהבת שלום ומנסה להשכין שלום בין הילדים שרבים... 

לחם  על  שאחראית  זו  ועוטפת...  אוהבת  שתמיד  זו 

היא  סנוויץ...  בלע"ז  פנים-  שני  לנו  שיש  לחם  הפנים- 

זו שמכינה מנחת חביתין מידי ערב... היא זו שמדליקה 

את הנרות... או לחילופין מכבה אורות... ולפעמים יש לה 

רגעים שהיא מרגישה צורך לצאת שם החוצה... מעניין 

שם... חוגגים שם... סו"ס גם לה יש אהבת תורה... היא 

משתוקקת גם להתמלאות... סו"ס היא מרגישה שחיקה 

מסוימת... 

אמא  ממך  אנא  ממנה...  מבקש  רבינו  משה  לא!!!  אבל 

יקרה... תשארי שם בשבילנו... תשארי במחנה שכינה... 

לומד  בעלך  ששם  לוויה  למחנה  משתוקק  את  נכון... 

זה אמצע התהליך!!  כששתי  לוויה  אבל מחנה  תורה... 

הלוחות עדיין במחנה לוויה זה עדיין לא הגיעה ליעדו... 

ולהסכים  הנרות...  את  להטיב  שם  תמשיכי  ממך...  אנא 

דפיקה  תשמע  ואוטוטו  ה'...  בשביל  בבית  שם  להיות 

בדלת... ובעלך ירד מהר סיני ושתי לוחות העדות בידו... 

וכשאת תחכי לו שם... אם לא ידבקו שערים זה לזה... אלא 

תקבלי אותו בסבר פנים של שאו שערים ראשיכם.. או אז 

יוכל הבעל להוציא קבלה לאבינו שבשמים... הנה... קבלת 

התורה!! התורה התקבלה!!! את תחליטי אם לקבל את 

התורה שה' נתן לך דרך בעלך... את בהבנה שלך שכאן 

זה הולך לקרות!!! פה בבית היהודי שלנו נעשה בפועל 

קבלת התורה... תני את מלא הכבוד לבית מדרש ששם 

נעשה מתן תורה... אבל לא פחות מזה תדעי להעריך את 

הבית הגדול ששם הולך להיות מידי ערב מעמד קבלת 

התורה!!! נדמה לי ששומעים נקישות בדלת...    



זה בדיוק כמו נשיא ארצות הברית שיפתח את הבית שלו לרווחה ויתחיל לחלק 
נזקים בלתי  כל מיני מסמכים מסווגים לכל עובר ושב... הוא עלול לגרום לשלל 
מזה...  לצמוח  שעלולים  הנזקים  סוגי  כל  אמריקה...  בטחון  את  ולסכן  הפיכיים 
בעמדת  אתה  נשיא!!!  שאתה  תבין  הההלו...  ויחידה:  אחת  לטעות  מנוקזים 

מפתח... אתה לא יכול להיות סחבק... 
----

תכל'ס: כלפי מה הדברים אמורים??? 
דור  את  ומזכירים  דומים  מאוד  מאוד  בנתונים  נמצאים  אחרון  בדור  כעת  אנחנו 
המדבר, כבר הוזכר כאן עשרות פעמים בגיליון את הפסוקים המפורשים ביחזקאל 
יחזיר  ה'  האחרון  שבדור  המסתורית  הנבואה  את  מקומות(  כמה  )ועוד  ובהושע 
אופק  קוי  אותם  את  בו  שיש  העמים'!!!  'מדבר  שנקרא  כזה  למחוז  שוב  אותנו 
פנים כאשר  פנים אל  'אשפוט אתכם  ושם-  היו במדבר...  ישראל  ואקלים שעם 
שזה  ואומר  מוסיף  והראב"ד  מצרים'!!!  מארץ  אתכם  בהוציאי  אתכם  נשפטתי 
כבר  אנחנו  אם  יודע  לא  אחד  )אף  המדבר...  דור  כמו  שנה   40 גם  להיות  הולך 
בעיצומם... או בסופם... או לא יודע( מה שבטוח: יש מאפיינים מאוד מאוד דומים 
בין דור המדבר לדור שלנו!!! והמאפיין הכי זהה והכי בולט: זה המדבר בעצמו!!!! 

הבחירה החופשית לגמרי לגמרי שיש כיום לכל חרדי וחילוני כאחד... 
יש  אייפון,  לו  שיש  חרדי  כי  מבלבל...  מאוד  מאוד  שזה  בעבר  כאן  הוזכר  כבר 
ובאותה  טומאה...  שערי  למ"ט  והגיע  תחתית  שאול  עד  יורד  שהוא  גדול  סיכוי 
יחד  בעיה  שום  לה  ואין  האייפון...  עם  לגמרי  חילוניה  אישה  להיות  יכולה  מידה 
עם האייפון שלה להמריא למושגים התורניים והרוחניים הכי גבוהים... בלי לקבל 
כי כמו  זה בעקיפה...  'מכס' מההירככיה החרדית שלנו... היא עושה את  אישור 
שהחרדי שחי חיים כפולים מסוגל לרדת עד שאול תחתית בלי להירשם באופן 
מסודר במפלגות השמאל החילוניות... הוא יכול להסתדר טוב מאוד גם בלעדם... 
ממנו  למנוע  יכול  לא  אחד  אף  ביהדות...  התעניין  אייפון  שבאותו  חילוני  גם  כך 
לקבל מענה מפורט על כל שאלה הלכתית וחסידות וקבלה... והוא עלול להופיע 
עמוקים  הכי  לרבדים  ביותר  עמוק  וחיבור  ומושגים  ידע  ולהפגין  ועגיל  קוקו  עם 
ביהדות... יהיו כאלו שמאוד לא יאהבו את המשפטים האלו כי זה לא משרת את 
והם צודקים!! אבל מי שמבין עניין... ברובד הפנימי של  נגד האינטרנט  המאבק 
נעוץ הנקודה הכי מסוכנת באינטרנט...  הדברים... אדרבה ואדרבה... דווקא כאן 

והכי הכי לקרא את המפה הכללית ולהבין איפה אנחנו נמצאים... 
עומק  בייתר  להבין  אלא  ונורא...  איום  הוא  אינטרנט  כמה  להבין  רק  לא  כלומר: 
הזמנה  זו  היום  שיש  וההיחשפות  והמידע  המדיה  שכל  להבין  הזירה...  עצם  את 

שמימית של מדבר!!!!
לא!!  אדם...  הומה  בעיר  כיום  מסתובב  שאתה  לך  נדמה  כאן!!!  אותנו  שתל  ה' 
מול  גמלים  עם  שמתהלך  בדואי  כעת  אתה  עקרונית  במדבר...  מסתובב  אתה 
כיום להגשים שום משאלה  לך  והראיה: שאף אחד לא מפריע  אופק אינסופי... 
רוחנית... אם תרצה ללמוד בכולל... יהיה מי שישלם לך על זה... אם תרצה חמש 
חברותא?  רוצה  ותתקשר...  טלפון  מספרי  לך  לתת  יכול  אני  רצופות...  שעות 
גם לזה יש ארגון... רוצה חסידות? קבלה? הלכה? מה שלא תרצה... הכל פתוח 
לפניך... ונראה אותך מעיז להעלות על דל שפתיך שאתה לא מצליח להבין גמ'... 
באותו רגע אני מטפס לבית שלך עם ערימה של ספרים... גמ' שוטנשטין... גמ' 
מתיבתא... תמצית הדף... סיכום הדף... ציורים... איורים... מבחני דרשו... מאה 
 ...2 1... דף בחצי שעה הקש  שלוחות בקו הלשון... דף היומי בשש דקות הקש 
הקש  מזומנים   ....4 הקש  היומי  עמוד  מסלול   ..3 הקש  ליום  דפים  שתי  מסלול 
5... כן... היום יש תופעה מבורכת שיש כאלו שהצליחו להוכיח שגם נהג משאית 
סמטריילר יכול לדעת מזומן מסכת שלימה של גמ' בע"פ... וכן הלאה וכן הלאה... 
מכת  של  מסוג  תירוץ  אין  יכול...  לא  ואתה  לך  שקשה  תירוץ  שום  כיום  לך  אין 

מדינה או אונס... שום דבר!!! הכל תלוי בך!!! 
ומאידך!!! אותו דבר לכיוון ההפוך... אברך בן עליה יקר: אין לך שום 'תירוץ' למה 
אתה לא עובר על ג' עבירות... אתה לא יכול 'להתנצל' שלא איפשרו לך... אתה 
לא כמו אלטער זיידע שלך שגם הוא בתור צעיר, היו לו פרפרים בראש אבל הם 
'נאלצו' להישאר בראש... כי את הספרים החיצונים היה אפשר להשיג רק בספריה 
בוורשא ולא היה לו מספיק כסף לנסוע לשם... אז זהו!! ש-לך אין תירוצים כאלו... 
אליך  קרוב  ש'כי  לך  יוכיח  הרע  היצר  הרע...  ליצר  'תירוץ'  כזה  להגיד  תוכל  לא 
יכול  תמיד  בעולם...  גדול  הכי  הצדיק  גם  לעשותו',  ובלבבך  בפיך  מאוד,  הדבר 
לרדת לשאול תחתית בכל רגע נתון ובלחיצת כפתור אחת!!! ואם זה לא קרה... זו 

החלטה אישית שלך!! בחירה חופשית לגמרי לגמרי!! 
נו... אז איפה אנחנו אם לא בדור המדבר... ניתן לומר שהתקיים בנו מילה במילה 
כאשר  פנים  אל  פנים  אתכם  ונשפטתי  העמים  מדבר  אל  אתכם  ואביא  הפסוק: 

'משפט  שנקרא  מה  זה  מצרים...'  מארץ  אותם  בהוציאי  אבותיכם  עם  נשפטתי 
פנים אל פנים'!!! אתה מוצא את עצמך בבחירה חופשית... הכל פתוח... אין לך 
ומסתכל  מולך  שיושב  מישהו  רק  ויש  לכאן...  או  לכאן  אותך  שדוחף  אחד  אף 

עליך... מי זה?? אבא שבשמים!! פנים אל פנים!!! חדר יחוד!!! 
---

מהו  המדבר...  לדור  בייחס  השאלה  נשאלה  מקודם  לזאת:  ובהתאם  לכך  ואי 
משפט המחץ שהיה הכי קריטי לעם ישראל לשנן אותו אינספור פעמים וללכת 

לישון איתו ולקום איתו??
לזכור שאין הדבר תלוי אלא בי!!! לזכור שהכל מתחיל ונגמר בי!! אני אחליט את 
הלו"ז... אני אקבע מה הולך לקרות פה... לטוב ולמוטב... המשפט הזה היה מאוד 
חיוני ונחוץ בדור המדבר... ו... וכעת נעבור אלינו- הוא משפט לא פחות נחוץ וחיוני 

וקריטי בדור שלנו...
גם בדור שלנו, אתה יכול לראות מאפיין של אותו סוג חטאים של דור המדבר... 
שבועון  איזה  המערכת...  על  האחריות  את  להפיל  אוהבים  מאוד  מאוד  אנחנו 
שתקרא ואיזה קו מידע שתקשיב... תמיד יציפו בעיות והאצבע תופנה להנהגה... 
למערכת... שהם!! הם צריכים לעשות חשבון נפש... הם צריכים לעשות חישוב 
זה  השבוע  שגם  מזהה  אני  קדשי  וברוח  ככה...  יהיה  תמיד  וזה  מחדש...  מסלול 
וגם לפני  זה מה שהיה כתוב שבוע שעבר,  כי  יותר מה שיהיה כתוב...  פחות או 
שנה... זה בדיוק המאפיין של חטא דור המדבר!! לא לזהות את עמדת המפתח 
קצת  ואולי  המרוממת  בעובדה  מלהכיר  באובססיה  להתנער  שלי...  האישית 
מלחיצה שאני ורק אני קובע את הלו"ז... אני אקבע האם להגיע עד כסא הכבוד או 

לרדת עד שאול תחתית... שום רב ושום רבי לא יעשה את זה במקומי...
יש כאלו שמאוד קשה להם לבלוע את זה... הם גדלו על החינוך השמרני שהצדיק 
והמוסדות הקיפו אותי ומילאו אותי ושמרו עלי ועטפו אותי בצמר גפן רוחני... ומה 
לעשות שזה לא עובד היום... ולמרבה האבסורד, מתברר שבהרבה מהמקרים מי 
שתוקע מקלות בגלגלים ולא נותן לנו להישאר בשיכון ובשטעטעל... זה לא פחות 
ולא יותר: הרבש"ע בכבודו ובעצמו!!! אין מה לעשות... בפרשת בהעלותך אנחנו 
רואים שלפעמים נשמעת תרועת חצוצרות ונעלה הענן ונסעו המחנות... ותחשוב 
שכבר 19 שנה אנחנו נמצאים בקדש... )כן... היה מסע שישראל התעכבו שם 19 
שנים( וכל מי שהעיז לפזול החוצה ולהמשיך הלאה בלי עמוד הענן הוא חטף על 
שככה  שנים   19 וכבר  וכו'...  אפרים  ובני  מהמעפילים  מצולקים  כולנו  הראש... 
וצריך לקחת תפיסת  נעלה הענן...  ולפתע  לזוז!!!  כל הזמן מחונכים שלא  אנחנו 
19 שנה ולהבין שכעת ה' רוצה משהו אחר!!! חשבת על זה?? חשבת  חיים של 
זזים... ופתאום הוא צריך להבין  מה חושב לו צעיר בן תשע עשרה שיודע שלא 

באותה מידה ש-כן זזים?? 
צריך לדעת שה' הזיז אותנו למחוז אחר!!! למושגים אחרים!! ה' היום פחות מזמין 
כ"כ  זה כבר לא  והכל בסדר...'  לך  'תעשה מה שאומרים  שמרנות ומעטפת של 
עובד... ה' מזמין עבודת היחיד... לייצר בתי חרושת של מצברים ובטריות נטענות 
וגנרטורים לתנאי שטח כי כל אחד צריך לקחת אחריות על עצמו!! ואין הדבר תלוי 
אלא בי... המטריה של המערכת כבר לא יכולה לשמש לך ביטוח משלים שיציל 
אותך מעימות ישיר מול הדחפים שלך... אתה מוכרח לבנות בין הייתר גם מנגנון 

אישי שגם לך יהיה בארסנל מה לומר להגנתך...  
קול  את  לשמוע  רוצה  והוא  המקרופון  את  לך  מעביר  ה'  הכל מחמאה!!  בסך  זו 
זה...  את  להבין  מטיב  המבוגר  הדור  דווקא  רוב  שע"פ  לציין  יש  שלך...  הטינור 
ומי שמערים קשיים זה דווקא גיל המעבר שהתרווחו מידי טוב על החינוך הישן 

והמוכר והברור בלי להסתבך... 
ולזכור תמיד ש-מי זאת עולה מן המדבר!!! כל עילויה מן המדבר... כמו שמובא 
במדרש תנחומא: 'וינהג את הצאן אחר המדבר, א"ר יוחנן: למה היה משה הולך 
מן  עולה  זאת  מי  שנא'  המדבר  מן  נתעלו  שישראל  שראה  לפי  למדבר  דווקא 
המדבר עלייה מן המדבר, התורה מן המדבר, המן והשליו מן המדבר, המשכן מן 
ענני  ומלכות מן המדבר הבאר מן המדבר  המדבר, השכינה מן המדבר, הכהונה 
כבוד מן המדבר לפיכך וינהג את הצאן אחר המדבר... ואם משה רבינו מחפש את 
המדבר... גם לנו מותר לאהוב את המדבר הזה... גם לנו מותר לדעת להעריך את 
גודל השעה ולדעת שהקב"ה נתן לנו את האפשרות להתבטא!!! ואם ככה... אני 
לך... שאף אחד לא מפריע  רוצה לבטא את עצמי לפניו... רבש"ע: תדע  באמת 
לי... אף אחד לא יודע מה עובר עלי... ורק בגללך אני עושה___ ולא עושה__ מה 

בדיוק?? שישאר בינינו... אף אחד לא צריך לדעת חוץ ממני וממך ה'... 
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השבוע שמתי לב לתופעה מענינת שמשכה את תשומת ליבי, ליד 
הישיבה בה אני מלמד יש חנות  אלבומים, לשם אנשים מביאים 
דיסקים עם צילומי אירועים שונים, בר מצוה, חלאקע, חתונות וכו’, 
ומשם יוצאת עבודות צילום מגוונות יפות ומענינות, אלבומי חלאקה 
לסבא וסבתא, לוחות שנה עם ימי ההולדת של הנכדים משולבים 

בתמונות מהמשפחה, אילנות יוחסין בשילוב תמונות, ועוד ועוד.
הבחנתי דבר פלא שמאחורי הדלת גלוי לרשות הרבים, לכל אורח 
פורח, מונחים דרך קבע אלבומים, עבודות צילום בתוך שקיות עם 
לוגו של החנות, על השקית כתוב שם של מזמין העבודה, אנשים 
נגשים ולקחים את ההזמנות, במחשבה ראשונה הרהרתי... יש כאן 
עבודות שלהערכתי מסתכמים בעשרות אלפי שקלים, ואולי יותר 
איך לא מפחדים שיגנבו אותם, זה שווה הון עתק של כסף, כל אחד 

יכול לקחת ולהעלם מה קורה פה...? 
ואז הכתה בי מחשבה אדירה שאני חושב שיש בה מסר עוצמתי, 
אם לי קוראים קליין אין לי מה לעשות עם אלבום התמונות של 
משפחת פישביין, לא מענין אותי לא החלאקה של אירנשטיין ולא 

הבת מצוה של משפחת קדוש, אני צריך רק את האלבום שלי.
יכול  הוא  מה  שלו,  לא  שהם  אלבומים  לגנוב  הולך  לא  אחד  אף 

לעשות איתם...
ואלפי, צלמים,  ועכשיו לחיים שלנו. חברות ענק מעסיקות מאות 
צלמי עיתונות, תקשורת, צלמי אירועים צלם לעניני חרדים, צלמי 
נוף, צלמי אוכל, צלמי חתונות, צלמי ספורט, צלם צבאי, מכל אחד 
הנכונות, המענינות,  מהם מתבקשת מומחיות לתפוס את הפוזות 

השוות סיקור ופרסום.
אם באמתחתו של צלם לעניני חרדים, ימצאו תמונות נוף מדהימות 
ככל שיהיו, הוא  לא מספק את הסחורה שלשמה הוא נשלח, ואם 
צלם צבאי ישלח למערכת תמונות של המצוה טאנץ בפיטסבורג 

הוא לא לענין. הוא חוטא לתפקידו.
 באמת לכל אחד מאתנו נתנה מצלמה בה הוא מצלם את  פרקי 
חייו, הוא המצלם והוא המצולם, הוא כל הזמן שולח למעלה תמונות 
של עצמו, הוא נשלח לצלם את תמונות חייו, וכל אלבום תמונות 
אחר יהיה היפה ביותר שיהיה אינו מענינו, זה לא השליחות זה לא 

התפקיד, אלבום תמונות של השכנים אינו מעניין.
תקופת  כעת,  עוברים  אנו  בה  התקופה  כלפי  אמורים  הדברים 
היתה  הזו  ההבחנה  רק  אם  קטנות,  או  גדולות  לישיבות  הרישום 
קיימת אצל ההורים והבנים, היה הרבה יותר קל לעבור את התקופה 
הזו כולם רוצים לצלם את האוורסט זה הכי גבוה זה הכי מרשים, 
אבל באמת זה לא השליחות שלך, יש תמונות לא פחות יפות ולא 

פחות מרתקות דוקא במעמקי האדמה או במעמקי הים.
אנשים מחמיצים חיים שלמים כי הם רצו את האלבום של השני, 
לך  יש  מה  השכן,  של  האלבום  את  לגנוב  מחרידה  שטות  כזו  זו 
מהחתונה שלו ומהחלאקה שלו, מה זה בכלל מעניין אותך, כשאתה 

חי מה שאתה לא אתה זה נורא!!!
אתה לא אמור להיות מצולם על רקע הישיבה הגבוהה למצויינים 
הצילום  רקע  לא  זה  שלך  האלבום  לא  זה  הישיבה,  בגבעת  אשר 
עליו אתה אמור להופיע,  ואכן תמונה שאינה מצולמת על הרקע 
התאמת  שנקראת  שלימה  אומנות  יש  בהתאם,  נראית  המתאים 
יהיו  שלו  הצילום  עבודות  נכונה  זאת  עושה  שאינו  ומי  רקעים 

מאכזבות.
אלא שלפעמים אנחנו לא מבינים למה לא בחרו לנו רקע יותר טוב 
“מה חטאנו  ומה פשענו”.... שאנחנו לא מצולמים על הרקע הנכון 
עידן  לפני  הצילום,  מתחום  היא  אף  לכך  והתשובה  טעמינו,  לפי 
המצלמות הדגיטליות, היו מצלמים עם פילים, אחד ה”אסונות” של 
באור,  הצילום  סרט  את  לפתוח  האיסור  היה  פילים,  עם  מצלמה 

כאשר בטעות זה  קרה סרט הצילום היה נשרף ושלל התמונות היה 
יורד לטמיון, אירועים אלו היו אכזבות של יום יום, בר מצוה שכל 
להראות,  תמונות  כמעט  נשאר  שלא  ואירוסין  נשרפו,  תמונותיה 
מורי ורבי רבי עזריאל זצ”ל היה רגיל להשתמש בזה כמשל לרצון 
שלנו להבין את החיים, הוא היה טוען בלהט, אנחנו כרגע מצלמים 
היא  מה  לך  ולהסביר  הפיל  את  עכשיו  לך  לפתוח  התמונות  את 
כל תמונה זה ישרוף את כל התמונות, הצילום חייב להיות בחושך 
והפיתוח גם הוא בחדר חושך ]למי שזוכר...[ תנאים מאוד מסויימים, 
רק לעתיד לבוא נוכל לפתח את התמונות אם אנחנו מפתחים את 
התמונות לפני סיום סרט הצילום, אם נרצה לפתח אותם כאן הרגע 
חיים בעולם של הסתר, חושך  אנחנו  וישרף,  יושחר  ועכשיו, הכל 
כאן, הכל ערפל, חיינו דומים ל”חדר חושך”, אם ננסה להאיר אותו 
כל התמונות ישרפו ולא נוכל לצלם יותר, לכן גלוי היחוד הוא נסתר 
ונעלם, ואנו יושבים בעולם הזה שדומה לילה ומתמודדים עם דברים 
לא מובנים ויש לנו קושיות ותמיהות, אבל אם נבין הכל עד הסוף, 
כבר לא תהיה בחירה, לא תהיה תכלית לעולם, לא נוכל יותר לצלם 
העולם  ובלעדיו  עולם מלא  הוא  כל אחד מאתנו  כאמור  תמונות. 
לא מסתדר, ולכן הוא צריך להאמין שיש לו  שליחות מיוחדת והוא 
צריך לצלם  את התמונות המיועדות לו לצלם בעולם, הוא אינו יכול 
ואינו צריך צילומים של חבירו ואין לו מה לעשות עם אלבומים של 
השכן, אם אתה לא האדם המתאים לרקע, אתה מכער את התמונה 

לא מיפה אותה.

במושבותם,  אור  ראו  זה  דבר  והבינו  טובים שהשכילו  וגם  רבים   
נחה דעתם בישיבה שבה הם נתקבלו וגדלו והצליחו ועשו פרי, ומי 
יודע אם היו מתעקשים להגיע לאוורסט מה היה נעשה מהם, ואלו 

מעשים בכל יום.

 ולאידך גיסא מעשים בכל יום של אנשים שחיפשו את האלבום של 
השכן, במקרה הטוב הם רק יצאו תמונה מכוערת, אך רבים שילמו 
על כך בריסוק אברים רוחני, חז”ל מלמדים אותו על חשיבותו של 
כדי שהוא לבד טומן בקרבו השראת שכינה  כל אחד מאתנו עד 
פחות  על  שכינתו  את  משרה  הקב”ה  אין  שהרי  ישראל,  עם  לכל 
מכ”ב אלף יהודים כמו שנאמר בפרשתינו שובה השם רבבות אלפי 

ישראל ב’ אלפים וב’ רבבות.

שהרי  ביתו,  בתוך  רע  כלב  למגדל  תוכחה  חז”ל  הוציאו  ומכאן 
כ”ב  של  מדוייק  מנין  על  עומד  כרגע  ישראל  בני  שמספר  יתכן 
אלפים והכלב נבח ואשה הפילה את עוברה, הרי שהוא גרם סילוק 
שכינה מכלל ישראל, והדבר תמוה מאוד, מי מגדל כלב רע בתוך 
בגמטריאות  אתו  איך מדברים  צמרת,   עבריין  איזה  כנראה  ביתו, 
ורמזים... זה העבריין עם הקוקו והקעקועים כשלצידו כלב אמסטף 
המסוגל לקרוע אנשים לחתיכות, מה מענין אותו השראת שכינה 

ווגימטריאות. 

כמו  נראה  הזה  צמרת  העבריין  דמסתפינא,  לולא  לזה,  והתשובה 
שהוא נראה,  כי מישהו הלביש לו חליפה שלא מתאימה לו, מישהו 
לא האמין במיוחדות שלו, ולא נתן לו לבטא את עצמו, הוא היה 
חייב תמיד להצטלם על רקע שלא התאים לאישיות שלו, הצמידו 
לו אלבום תמונות שלא שייך לו, אז הוא יצא לחפש את עצמו, את 

עצמו שנאבד לו, הוא באמצע.....

על מנת להחזירו למוטב, אנו מגלים את אזניו כמה הוא יקר וחשוב 
לפני האלוקים שהוא עם כל פגמיו וחסרונותיו משרה את השכינה 
בעולם, והקב”ה כביכול צריך אותו, ואותו דוקא, כי לו יש  מצלמה 
הישיבה,  גבעת  רקע  על  עולם  לבורא  תמונות  לצלם  לא  מיוחדת 
פחות  לא  כנראה  אך  אחרים....  אחרים  אחרים  רקעים  על  אלא 
יפתח מהם את  והוא  הוא מבין  בורא עולם,  ויפים בעיני  חשובים 

התמונות הכי מרתקות ומענינות בעולם.   
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